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Protokół Nr XI/19 
z sesji  Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 28 listopada 2019 r.  
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Wsi Wielkiej i trwała od godz. 900 do 
godz. 1333. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Owczarzak. 
Obrady protokołował Pan Szymon Giżycki. 
Sesja prowadzona była przy użyciu środków multimedialnych. 
 
Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady XI sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka otworzył Przewodniczący Rady,  
Pan Waldemar Owczarzak, witając wszystkich przybyłych. W obradach uczestniczyło 13 
radnych, co stanowiło quorum wymagane art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (Dz.U. z 2019 r. poz. 506, z późn. zm.); zatem Rada była władna do 
podejmowania uchwał. 
W sesji Rady Gminy uczestniczyli także Wójt Gminy – Pan Wojciech Oskwarek, Skarbnik 
Gminy – Pani Władysława Papis, Sekretarz Gminy – Pan Leszek Latosiński, Radca Prawny – 
Pan Krzysztof Nowacki, Dyrektorzy i Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
Kierownicy Referatów, sołtysi oraz Radny Powiatu Bydgoskiego – Pan Romuald Góralczyk. 
<Listy obecności stanowią załącznik do protokołu> 
 
Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady poprosił, aby zgodnie z przyjętą praktyką i kolejnością alfabetyczną, 
funkcję sekretarza obrad pełniła Pani Radna Wiesława Słaboszewska, który wyraził na to 
zgodę.  
Głosowano w sprawie: 
Wybór sekretarza obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 
Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 
Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Kanadys, Zbigniew Wiśniewski 
 
Ad 3. Ustalenie porządku obrad. 
Pan Wójt wniósł o zniesienie z porządku obrad punktu 11. Następnie wniósł o wniesienie do 
porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę dotyczącą wspierania sportu. 
Pan Janusz Szczepański wniósł o przeniesienie wolnych wniosków w miejsce punktu 5. oraz 
zbycia nieruchomości w miejsce punktu 6. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski o zmiany  
w proponowanym porządku obrad.  
Głosowano w sprawie: 
Zniesienie punktu 11. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
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ZA (13) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 
Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 
Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Kanadys, Zbigniew Wiśniewski 
Głosowano w sprawie: 
Wprowadzenie uchwały dotyczącej sportu. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Joanna Kin, Anna 
Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert 
Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (2) 
Jacek Kanadys, Zbigniew Wiśniewski 
(Na salę obrad przybył Pan Radny Jacek Kanadys. Od tego momentu w sesji 
uczestniczyło 14 radnych) 
Głosowano w sprawie: 
Przeniesienie wolnych wniosków w miejsce punktu 5. oraz zbycia nieruchomości w NWW w 
miejsce punktu 6. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Wobec braku innych uwag Przewodniczący rady poddał pod głosowanie cały porządek obrad. 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy przyjęła porządek obrad w treści jak poniżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 października 2019 r. 
5. Wolne wnioski. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnych 
położonych w Nowej Wsi Wielkiej. 
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7. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie między 
sesjami. 
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 29 października 
2019 r. 
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś 
Wielka na 2019 r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu gminy środków 
finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług związanego z 
samorządowym zakładem budżetowym. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego. 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 
osobom fizycznym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na 
realizację zadań polegających na wymianie źródła ciepła w budynkach i lokalach 
mieszkalnych. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowej Wsi Wielkiej. 
15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania zadania własnego Gminy Nowa Wieś Wielka w zakresie sprzyjania rozwojowi 
sportu. 
16. Analiza oświadczeń majątkowych. 
17. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zakończenie obrad. 
 
Ad 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 października 2019 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 29 października 2019 
r. był Pan Kazimierz Oskwarek, który oznajmił, że z protokołem się zapoznał i wnosi o jego 
przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji z dnia 29 
października 2019 r.  
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 października 2019 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy przyj ęła protokół Nr X/19 z sesji z dnia 29 października 2019 r. 
 
Ad 5. Wolne wnioski. 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan Tomasz Hermann odczytał pisma mieszkańców 
dotyczące lokalizacji marketu wielkopowierzchniowego w Nowej Wsi Wielkiej. 
Pan Janusz Szczepański przedstawił informację, jak wyglądało procedowanie uchwały 
dotyczącej zbycia nieruchomości w Nowej Wsi Wielkiej oraz wskazał, że wyrażenie zgody na 
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zbycie jest zgodne z wolą mieszkańców i pozwoli wykonać pierwszy krok zmierzający do 
lokalizacji marketu wielkopowierzchniowego. 
Mieszkaniec Nowej Wsi Wielkiej poinformował, że zbycie nieruchomości da same korzyści 
mieszkańcom. 
Pan Ariel Trzajna w imieniu mieszkańców poinformował,że wybudowanie marketu 
wielkopowierzchniowego ułatwi życie mieszkańców, co widać po ilości podpisów zebranych 
pod tym wnioskiem. 
Powyższe zdanie zostało poparte również przez innych obecnych na sesji mieszkańców. 
(Dyskusję dotyczącą zbycia nieruchomości i ewentualnej budowy marketu 
wielkopowierzchniowego odzwierciedla nagranie z sesji). 
Pani Karolina Olszowy zapytała kiedy odbędzie się budowa ul. Wrzosowej w Nowej Wsi 
Wielkiej, gdyż obecnie jest w bardzo złym stanie i jako jedyna w Nowej Wsi Wielkiej nie jest 
utwardzona.  
Pan Wójt odpowiedział, że na ul. Wrzosową istnieje pozwolenie na budowę, ale tylko na jej 
odcinku od ul. Poziomkowej do ul. Paprociej. Zachodzi obawa, że z takiego rozwiązania 
mieszkańcy nie będą zadowoleni, gdyż nie będzie połączenia z drogą krajową  
nr 25. Opóźnienia w związku z wydaniem pozwolenia na brakujący odcinek związane są  
z działaniami Enei dotyczącymi przestawienia słupów, które zakończyły się we wrześniu. 
Projektant, który miała zająć się wykonaniem projektu dla tego odcinka zrezygnował z tego,  
ze względu na obłożenie innymi zadaniami. Pan Wójt zaproponował aby zgłosić 
autopoprawkę do projektu budżetu na 2020 rok w postaci zaplanowania środków na 
opracowanie dokumentacji na ten odcinek ul. Wrzosowej. Nie można obiecać, że realizacja 
budowy odbędzie się w 2020 roku, gdyż jest to uzależnione od uzyskania pozwoleń przez 
projektanta.  
Pani Karolina Olszowy w imieniu mieszkańców powiedziała, że budowa ul. Wrzosowej  
na odcinku od ul. Poziomkowej do Paprociej jest dla nich wystarczająca i poprosiła o jej 
realizację w takim zakresie i zapewniła, że mieszkańcy nie będą mieli obiekcji do takiego 
rozwiązania. 
Pan Wójt powiedział, że w takim razie ul. Wrzosowa zostanie wybudowana zgodnie  
z aktualnym pozwoleniem na budowę.  
Pan Zbigniew Kubicki podziękował Pani Radnej Annie Kwiatkowskiej, która podczas 
poprzedniej sesji poruszyła temat utraty pracy przez osoby zajmujące się obsługą 
oczyszczalni ścieków w Dziemionnie. Następnie przedstawił historię swojej działalności 
związaną z funkcjonowaniem oczyszczalni. Na koniec dodał, że czuje się oszukany przez 
Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej, gdyż sprawa pracowników spółki obsługującej 
oczyszczalnię ścieków w Dziemionnie miała być rozwiązana inaczej po jej wyłączeniu. 
Pan Ariel Trzajna zapytał, czy w 2020 roku będzie realizowane przejście kolejowe na ul. 
Leśnej w Nowej Wsi Wielkiej.  
Pan Sekretarz odpowiedział, że nikt nie przystąpił do przetargu na realizację tej inwestycji. 
Wobec czego podjęto inne działania zmierzające do realizacji tego zadania przez PKP, co nie 
daje gwarancji, kiedy zostanie to wykonane, gdyż duże koszty tej inwestycji stanowi 
skomplikowana elektronika i oprogramowanie do obsługi przejścia.  
Pan Ariel Trzajna wskazał, że inwestycja ta jest istotna dla mieszkańców. 
Pan Sekretarz podkreślił, że to zadanie jest traktowane priorytetowo i było inicjatywą 
Gminy.   
Pan Zbigniew Kubicki zapytał, na czyje potrzeby zostanie zakup samochodu osobowego, na 
który ogłoszono przetarg na stronie internetowej ZGK. 
Pan Jacek Puszka odpowiedział, że będzie on przeznaczony dla inżyniera utrzymania ruchu 
oraz na wyjazdy służbowe dla pracowników ZGK. 
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Pan Sekretarz odpowiadając na pytanie Pani Agnieszki Grzegórskiej wyjaśnił, że brakujący 
fragment drogi między Januszkowem, a Jakubowem bezie można wykonać po zmianie granic 
Gmin Nowa Wieś Wielka i Złotniki Kujawskie. 
Pan Szymon Durlak poinformował, że złożył wniosek o utwardzenie ul. Nad Szosą i 
połączenie jej z ul. Zajęczą w Kobylarni. Umożliwi mu to dostęp jego posesji do drogi 
publicznej.  
Pan Jacek Puszka odpowiedział, że będzie to możliwe po uregulowaniu spraw formalnych 
związanych z tą drogą. 
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnych 
położonych w Nowej Wsi Wielkiej. 
Wobec braku innych uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i 
poddał pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnych 
położonych w Nowej Wsi Wielkiej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Adam Bocheński, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Anna Kwiatkowska, Edward 
Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława 
Słaboszewska, Janusz Szczepański 
PRZECIW (2) 
Jacek Kanadys, Magdalena Szal 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Danuta Dojs, Joanna Kin 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/106/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 7. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie 
między sesjami. 
W okresie sprawozdawczym podjęto 10 uchwał, które przekazano do Wydziału Nadzoru  
i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego, umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
oraz wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Uchwały związane z finansami 
Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dwie uchwały przekazano  
do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
 
Uchwała nr X/96/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Budżetu i Finansów oraz RIO. 
 
Uchwała nr X/97/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 
2019. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i finansów, jednostkom, których zmiany 
dotyczyły oraz RIO. 
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Uchwała nr X/98/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r.  
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Tarkowie Dolnym. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Obecnie gromadzona jest dokumentacja niezbędna do sporządzenia 
aktu notarialnego. 
 
Uchwała nr X/99/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r.  
w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości położonej w Dąbrowie 
Wielkiej. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Przygotowywane jest ogłoszenie do prasy o zamiarze przeznaczenia 
gruntów na dzierżawę. 
 
Uchwała nr X/100/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r.  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Prądocin XI”. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Obecnie trwa zbieranie ofert na wykonawcę oraz zamówione zostały 
materiały geodezyjne. 
 
Uchwała nr X/101/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r.  
w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Osielsko wyrażonego uchwałą nr 
IV/44/2019 z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie 
zawyżonych opłat za odpady komunalne na RIPOK. 
Realizacja: Przekazano dokumentacji Rady Gminy. Na mocy podjętej uchwały poparcie 
stanowiska Rady Gminy Osielsko zostało wysłane do Prezesa Rady Ministrów oraz Ministra 
Środowiska. 
 
Uchwała nr X/102/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r.  
w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowej Wsi Wielkiej. 
Realizacja: Przekazano do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Referatu 
Organizacyjnego oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2019 r. poz. 5847 z dnia 
7.011.2019 r.) Na mocy podjętej uchwały z dniem 1 stycznia 2020 r. Środowiskowy Dom 
Samopomocy zostanie wyodrębniony ze struktur Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Uchwała nr X/103/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania 
własnego Gminy Nowa Wieś Wielka w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Organizacyjnego oraz RIO i do publikacji (Dz. Urz. Woj. 
Kuj.-Pom. z 2019 r. poz. 5848 z dnia 7.011.2019 r.). Mocą uchwały wprowadzono nowe 
wzory formularzy dotyczące realizacji zadań z zakresu sprzyjania rozwojowi sportu.  
 
Uchwała nr X/104/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r.  
w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Nowa Wieś Wielka  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2020 r.  
Realizacja: Przekazano do Ref. Organizacyjnego. Na mocy uchwały możliwa będzie 
współpraca z organizacjami pozarządowymi w 2020 roku. 
 
Uchwała nr X/105/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 28 października 2019 r. 
w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy i Sądu Okr ęgowego 
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w Bydgoszczy na kadencję 2020-2023 
Realizacja: Przekazano do Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  
i Ochrony Środowiska. Mocą uchwały stwierdzono wybór Pani Donaty Marii Krauze  
na ławnika Sądu Okręgowego w Bydgoszczy oraz przekazano jej dokumenty Prezesowi Sądu. 
 
W okresie sprawozdawczym Wójt wydał łącznie 10 zarządzeń, z tego spod znaku 0050, 
jako organ Gminy – 6; spod znaku 120, jako Kierownik Urzędu – 4. 
 
Ad 8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 29 
października 2019 r. 
Pan Wójt wskazał, że na większość interpelacji i wniosków odpowiedzi udzielono na sesji. 
Pan Daniel Jarzębęcki przedstawił informacje dotyczące remontów przeprowadzonych na 
placach zabaw.  
 
Ad 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Nowa Wieś Wielka na 2019 r. 
Pan Wójt przedstawił i omówił uzasadnienie planowanych zmian i przesunięć   pomiędzy 
paragrafami klasyfikacji budżetowej. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś 
Wielka na 2019 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/107/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu gminy 
środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług 
związanego z samorządowym zakładem budżetowym. 
Pan Wójt wyjaśnił,że poprzez podjęcie uchwały zostaną określone zasady przekazywania z 
Zakładem Gospodarki Komunalnej środków finansowych, związanych z rozliczeniem 
podatku VAT. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania i przekazywania z budżetu gminy środków 
finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług związanego z 
samorządowym zakładem budżetowym. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
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Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/108/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
Projekt uchwały omówiła Pani Małgorzata Murawska. Wskazała proponowane zmiany w 
stawkach podatku.  W projekcie dokonano również autopoprawki obniżając stawkę podatku 
od nieruchomości za nieruchomości przeznaczone pod działalność gospodarczą z 21,00 zł na 
20,50 z. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości..  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Agnieszka Karolak, Anna Kwiatkowska, 
Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława 
Słaboszewska, Janusz Szczepański 
PRZECIW (1) 
Joanna Kin 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Kanadys, Magdalena Szal 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/109/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 
wymiaru podatku rolnego. 
Projekt uchwały omówiła Pani Wiesława Kowalska, która wskazała, że średnia cena skupu 
żyta została obniżona do kwoty 40,00 zł za dt. Projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Kujawsko-Pomorską Izbę Rolniczą.  
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 
rolnego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/110/19 w powyższej sprawie. 



 9 

 
Ad 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 
przyznawania osobom fizycznym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Nowa Wieś 
Wielka na realizację zadań polegających na wymianie źródła ciepła w budynkach i 
lokalach mieszkalnych. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że  w zmienionym Regulaminie wprowadzono ograniczenie 
możliwości składania wniosków do czerwca każdego roku oraz wprowadzono zakaz realizacji 
wymiany źródła ciepła z użyciem innych środków publicznych.   
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 
osobom fizycznym dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na 
realizację zadań polegających na wymianie źródła ciepła w budynkach i lokalach 
mieszkalnych. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/111/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowej Wsi Wielkiej. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal wyjaśniła, że przyjęcie nowego statutu jest konieczne  
w związku ze zmianami strukturalnymi, które wejdą w życie z dniem 1 stycznia 2020 roku,  
a mianowicie: z wyodrębnieniem Środowiskowego Domu Samopomocy ze struktur 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowej Wsi Wielkiej. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/112/19 w powyższej sprawie. 
 
Ad 15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania zadania własnego Gminy Nowa Wieś Wielka w zakresie sprzyjania 
rozwojowi sportu. 
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Pan Krzysztof Nowacki wyjaśnił, że w projekcie uchwały dokonano korekty formularzy 
zgodnie z sugestia Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków i trybu finansowania 
zadania własnego Gminy Nowa Wieś Wielka w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Adam Bocheński, Danuta Dojs, Tomasz Hermann, Jacek Kanadys, Agnieszka Karolak, 
Joanna Kin, Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Kazimierz Oskwarek, Waldemar 
Owczarzak , Robert Rafiński, Wiesława Słaboszewska, Magdalena Szal, Janusz Szczepański 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Wiśniewski 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XI/113/19 w powyższej sprawie. 
 
16. Analiza oświadczeń majątkowych. 
Pan Wójt wyjaśnił, że szczegółową analizę oświadczeń majątkowych przedstawiono w 
załączonym materiale. Następnie odpowiadając na pytanie Pani Agnieszki Karolak wskazał, 
że wszyscy radni otrzymają indywidualne wykazy stwierdzonych nieprawidłowości. 
 
17. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Pan Jacek Kanadys poinformował, że otrzymał decyzję środowiskową , z której wynika,  
że PBDiM planuje zainstalować otaczarkę o wydajności 320 t/h i zlikwiduje tę o wydajności 
160 t, a nie jak wcześniej ustalano 220 t, co będzie uciążliwym rozwiązaniem dla 
mieszkańców Kobylarni. Ponadto inwestycja ta miała być zlokalizowana w miejscu 
oddalonym  
od zabudowań, gdzie wcześniej znajdował się węzeł betoniarski, natomiast z decyzji wynika, 
że będzie ona zlokalizowana bliżej zabudowań mieszkalnych, a dalej od biurowca.  
Wskazał również, że w decyzji jest mowa o tym, że zadania realizacyjne przy użyciu 
ciężkiego sprzętu będą prowadzone wyłącznie w godzinach dziennych od 6:00 do 22:00. 
Decyzja posiada również zapis o tym, że źródło hałasu stacjonarn6e i ruchome będzie mogło 
funkcjonować   
w godzinach nocnych tylko przypadku, gdy zamawiający będzie wymagał dostarczenia 
materiału w godzinach nocnych. Wskazał, że taki zapis daje pełną swobodę Przedsiębiorstwu  
i może ono być uciążliwe dla mieszkańców zarówno w dzień, jak i w nocy. Powiedział, że nie 
wie jak w takim przypadku wyjaśni mieszkańcom podniesienie stawek podatku  
od nieruchomości.  
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że ta decyzja była opracowywana przez dość długi okres 
czasu – ok. 3 lat. Zaznaczył że Wójt Gminy nie ma możliwości wydania odmownej decyzji 
jeżeli przedsięwzięcie jest zgodnie z zapisami m.p.z.p. Wszyscy mieszkańcy Kobylarni są 
świadomi, że Przedsiębiorstwo działało na terenie tej miejscowości, zanim powstało 
sąsiadujące z nim osiedle mieszkaniowe. Każdy, kto kupował nieruchomość, opierał się 
o m.p.z.p., w którym zaznaczony był teren przedsiębiorstwa i teren działek budowlanych. 
Planowana inwestycja zastąpi jedną z istniejących otaczarek na terenie zakładu, ale należy 
pamiętać, że będzie ona wykonana w najnowszej obowiązującej technologii, spełniającej 
wszystkie normy, co przełoży się również na wymogi ochrony środowiska. Zapisy decyzji 
mówiące  o pracy w nocy nie dotyczą inwestycji, a już samej eksploatacji. Wskazał,  
że Przedsiębiorstwo charakteryzuje się mniejszą uciążliwością niż centra miast. 
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Pani Danuta Dojs odczytała oświadczenie w sprawie złożonej petycji dotyczącej apteki  
w Brzozie.  
Następnie odczytała i złożyła pisemną interpelację  w sprawie utrzymania apteki w Brzozie, 
przy ul. Przemysłowej 1B.  
 
Pan Edward Majewski zapytał, czy PKP ustosunkowało się do sprawy instalacji sygnalizacji 
świetlnej na przejeździe kolejowym w Dobromierzu. 
Poprosił także o podjęcie działań mających na celu poprawę bezpieczeństwa na zakręcie przy 
posesji nr 16 w Dobromierzu. 
 
Pan Sekretarz ustosunkowując się do wypowiedzi Pani Danuty Dojs wskazał, że w dniu  
4 października złożyła ona w Urzędzie Gminy pismo, które jednak nie wypełnia znamion 
petycji. Ponadto pismo zostało podpisane, jako „mieszkańcy” i nie został wskazany adres ani 
nazwisko, na które należy udzielić odpowiedzi. Można więc uznać, że pismo to jest 
anonimem. Nie mniej jednak reakcja na to pismo nastąpiła z należytą starannością, gdyż tym 
tematem zajmowano się na licznych spotkaniach. W wyniku tych spotkań ograniczono 
przetarg do możliwości prowadzenia w tym lokalu jedynie apteki. Ponadto zaznaczył, że 
Urząd Gminy dysponując mieniem gminnym nie będzie nigdy preferował jednego podmiotu, 
czy jednego człowieka. Przetarg został skonstruowany w taki sposób, że mogły przystąpić do 
niego podmioty tylko z jednej branży. Ostatecznie przystąpił do niego tylko jeden podmiot. 
Obecnie prowadzący aptekę podmiot nie przystąpił do przetargu, a następnie złożył protest, 
ale nie do organizatora przetargu a do Rady Gminy i nad tym dokumentem prowadzona była 
dyskusja podczas wspólnego posiedzenia komisji. Po przetargu potrzeba 7 dni, aby uznać  
go za zakończony, gdyż to jest termin, w którym mogą wpłynąć protesty. Po upływie tego 
okresu skontaktowano się z podmiotem, który wygrał przetarg i zaproponowano niezwłoczne 
spotkanie. Spotkanie to odbędzie się 30 listopada. Osoba, która wygrała przetarg musiała 
złożyć oświadczenie, że do dnia wydania lokalu będzie posiadała wszystkie niezbędne 
dokumenty. Sprawy te będą tematem spotkania z najemcą.  
Pani Danuta Dojs poprosiła o równe traktowanie petycji, gdyż pismo dotyczące sprzedaży 
nieruchomości w Nowej Wsi Wielkiej było przedmiotem dzisiejszych obrad i również było 
podpisane, jako „mieszkańcy”. 
Pan Sekretarz zaznaczył, że na pismo mieszkańców Nowej Wsi Wielkiej nikt nie oczekiwał 
pisemnej odpowiedzi.  
Przewodniczący Rady dodał, że sprawy są bardzo podobne, gdyż w jednym i drugim 
przypadku dotyczą interesów mieszkańców gminy i na pewno będą prowadziły do sporów. 
Pan Sekretarz podkreślił, że właśnie dlatego sprawy te traktowane są poważnie i podobnie,  
z tą różnicą, że w sprawie sprzedaży nieruchomości w Nowej Wsi Wielkiej odbyło się 
dzisiejsze spotkanie i nikt nie oczekiwał pisemnej odpowiedzi.  
Pani Danuta Dojs poprosiła o udzielenie pisemnej odpowiedzi na interpelację w ciągu 7 dni. 
Pan Sekretarz podkreślił, że Urząd cały czas zajmuje się sprawą apteki w Brzozie i dąży  
do tego, aby funkcjonowała ona w obecnym lokalu, tylko nie udziela pisemnych odpowiedzi, 
bo w petycji nie określono adresu, na który należałoby je wysłać.  
Pan Wójt dodał, że wszyscy są za tym aby w tym lokalu apteka dalej funkcjonowała. 
Ogłoszenie o przeznaczeniu lokalu na aptekę nastąpiło po zebraniu wiejskim Brzozy. Samo 
ogłoszenie przetargu nastąpiło po posiedzeniu Komisji Zdrowia w tej sprawie. Poinformował, 
że jeden i drugi podmiot gospodarczy złożył odpowiednie oświadczenia w Urzędzie Gminy,  
co sugerowało, że oba podmioty do przetargu przystąpią. W momencie, kiedy upłynął termin 
wpłacenia wadium, okazało się, że jeden podmiot tego nie zrobił.  



 12

Pan Jacek Kanadys przypomniał, że problem związany z apteką nie wynikał z faktu 
zwiększenia czynszu, tylko że na sesji we wrześniu powiedziano, że po wygaśnięciu umowy, 
będzie można w tym lokalu zorganizować aptekę.  
Pan Krzysztof Nowacki wskazał, że wszystkie działania Urzędu zmierzają do tego, aby w 
tym lokalu nadal funkcjonowała apteka. 
 
18. Sprawy różne. 
Przewodniczący Rady poinformował, że z Kuratorium Oświaty wpłynęła skarga rodziców  
na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Nowej Wsi Wielkiej. Następnie pismo przekazał  
do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji w oparciu o wyniki kontroli 
przeprowadzonej przez Kuratorium Oświaty.  
Następnie wskazał, że jego zdaniem funkcjonowanie apteki w Brzozie jest zagrożone, gdyż 
przetarg wygrała osoba nie mająca koncesji na prowadzenie apteki w tym miejscu.  
Najbliższa sesja odbędzie się 17 rudnia o godzinie 10:00 w Gminnym Ośrodku Kultury. 
Posiedzenia Komisji Wspólnych odbędą się 12 grudnia o godzinie 15:30 Urzędzie Gminy. 
 
Ad 19. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za udział w obradach i dokonał zamknięcia obrad XI sesji Rady Gminy Nowa 
Wieś Wielka. 
 
Protokolant sesji    
 


